
L’alberg del Pic de l’Àliga és l’allotjament social i de joventut situat a més alçada d’Europa, a 2.300 
metres. A més, està ubicat en punt tan emblemàtic de la geografia catalana com és la Vall de 
Núria. L’Agència Catalana de Joventut vol seguir amb la gestió i millorar aquest equipament perquè 
també és un dels més potents de la xarxa d’albergs del país pel que fa al nombre de pernoctacions.

 

Però la continuïtat podria deprendre en gran part del futur del telecabina, conegut popularment com 
el “teleou”, que gestiona Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya. És el principal mitjà d’accés 
dels usuaris a l’alberg des de l’estació de muntanya després d’arribar a la vall amb Cremallera o a 
peu. L’Agència és conscient que Ferrocarrils fa cada any un manteniment per garantir el bon 
funcionament de la instal·lació i per aquest any, hi ha pressupostats 300.000 euros per aquesta 
finalitat. Malgrat això, es considera que cal fer un pas endavant i afrontar la renovació total del 
remuntador perquè ja acumula gairebé tres dècades en funcionament i s’ha de prioritzar la seguretat 
dels usuaris. L’Agència no podria assumir sola un projecte de tal magnitud, es parla d’una inversió 
de milions d’euros, i per tant, considera que és una qüestió de país. Hi ha converses obertes entre les 
dues empreses públiques i sembla que el govern és qui tindrà la última paraula per autoritzar una 
inversió tan important. 

 

Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya reconeix que es tracta d’una instal·lació veterana però 
remarca que hi ha un pla de manteniment per tal d’oferir totes les garanties de funcionament i 
serveis. Això no treu que cada any que passa el manteniment és més costós i està obert a parlar de 
quin futur li espera. El telecabina té 28 anys i transporta uns 100.000 viatgers anuals, segons 
l’empresa pública.

 

L’ajuntament de Queralbs considera que com tota instal·lació té una data de caducitat i que cal 
plantejar la renovació o el canvi. L’altra qüestió que posa sobre la taula la continuïtat de l’alberg és 
la renovació de l’acord per gestionar-lo amb el consistori, que és el propietari de l’edifici. 
L’alcaldessa ha confirmat també que hi ha converses obertes per la renovació de l’acord igual que 
amb Ferrocarrils per una altra concessió. En aquest cas, la vigència era de 90 anys i l’ajuntament 
estudia si s’ha d’actualitzar. 

 

Tothom està d’acord que Vall de Núria és un dels principals motors econòmics no només de 
Queralbs sinó del Ripollès en el seu conjunt, i la no continuïtat de l’alberg podria suposar fer un pas 
enrere. L’ajuntament ha remarcat que hi ha molta gent de la comarca que depèn de l’estació de 
muntanya. 
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